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Nuuk 26. Oktober 2006 

 

I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter vi følgende spørgsmål til Landsstyret: 

 

Spørgsmål til Landsstyret: Har Landsstyret planer om at fremkomme med ændringer af luft- og 

søtrafikplanerne for Qasigiannguit, Qeqertarsuaq og Kangaatsiaq med virkning fra 2007?  

(Landstingsmedlem Kristian Jeremiassen, ATASSUT) 

 

Begrundelse: 

I forbindelse med trafikstrukturændringen af januar 2006, er trafikforholdene i de ovennævnte byer 

blevet meget forringet, og det er desværre blevet meget svært at komme til og fra de nævnte byer. 

 

Det er således i dag mulighed for at sejle med små passagerbåde, nemlig ”Najaaraq Ittuk” og 

“Aviaq Ittuk”. Det er desværre ikke altid til at regne med disse passagerbåde, for såfremt man tager 

af sted fra Qasigiannguit, Qeqertarsuaq og Kangaatsiaq, bliver man tvunget til at overnatte enten i 

Ilulissat eller i Aasiaat, det samme gælder, såfremt man skal til Qasigiannguit, Qeqertarsuaq og  

Kangaatsiaq. 

 

Kort sagt, så bliver man tvunget til at overnatte på enten hotel, Sømandshjem eller på vandrehjem, 

såfremt man skal til og/eller fra de ovennævnte byer, og der er mange borgere der ikke har råd til 

disse ekstraudgifter. 

 

Derfor stiller jeg følgende spørgsmål til Landsstyret: 

 

1. 

Er det Landsstyrets plan at genindføre helårshelekopterbeflyvning til og fra Qasigiannguit, 

Qeqertarsuaq og Kangaatsiaq? 
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2. 

Kan befolkningen regne med at der fra 2007 og fremover, bliver mulighed for transport ad søvejen 

med større passagerbåde til og fra Qasigiannguit, Qeqertarsuaq og Kangaatsiaq? Her henvises der til 

de passagerskibe der ankommer til og fra Aasiaat og Ilulissat. 

 

3. 

Hvilke visioner har Landsstyret omkring passagertransport både ad søvejen og ad luftvejen for 

Qasigiannguit, Qeqertarsuaq og  Kangaatsiaq? Begrundelsen til nærværende spørgsmål er at jeg 

gerne vil have en afklaring på hvorvidt Landsstyret agter at lade de meget dårlige trafikforhold blot 

fortsætte eller om Landsstyret har planer ohm at forbedre forholdene. 

 

Jeg ønsker at Landsstyret svarer så hurtigt som muligt, og inden medio november. 

 

Svar på mine ovennævnte spørgsmål bedes sendt til: krje@gh.gl samt Landsting@gh.gl 

 

Med venlig hilsen 

 

Kristian Jeremiassen 

Landstingsmedlem (A) 
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